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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Radetzky-laktanya: mire is kellene büszkének 
lennünk?" 

Tisztelt miniszter úr!

2020. október 8-án, a „Kormányinfón” a Radetzky-laktanyával kapcsolatos kérdésre válaszolva ön 
úgy fogalmazott: „És még egy egyébként zöld program is, mert egy tér, egybefüggő, zöld terület tér 
jön létre a Bem téren.”

Ki kell ábrándítsam: a Radetzky-laktanya helyére tervezett luxusberuházás nem zöld program, az 
pedig tényszerűen nem igaz, hogy a Bem tér megújítása része lenne a projektnek – ahogy azt a 
beruházó képviselője is megerősítette a II. kerület által szervezett, szintén október 8-i fórumon.

Ön a „Kormányinfón” azt is mondta: „…mindenki büszke lehet arra, hogy itt egy egyébként 30-40 
milliárdos beruházás történik…”.

Miniszter úr!

Ön szerint arra kellene mindenkinek büszkének lennie, hogy lerombolnak egy 180 éves épületet, 
nemzeti örökségünk 2018-ig I. kategóriás műemlékként nyilvántartott részét? Ön személy szerint 
büszke erre?

Ön büszke arra az árulásra, hogy a Bem tériek országgyűlési képviselőjeként személyesen vonta 
vissza miniszter rendeletével a Radetzky-laktanya műemléki védettségét – szembemenve egyébként
az örökségvédelmi törvénnyel és az Alaptörvénnyel is?

Ön szerint arra kellene mindenkinek büszkének lennie, hogy a beruházó, megelégelve a helyiek 
érdekeit képviselő önkormányzattal való egyeztetés törvény szabta kényszerét, kiemelt beruházássá 



nyilváníttatta ezt az újabb luxusberuházását a Fidesz-közeli nagytőkéseknek?

Ön szerint arra kellene mindenkinek büszkének lennie, hogy a beruházó tökéletesen semmibe veszi 
a helyben lakók érdekeit és jogos aggályait, legyen szó a közúti forgalommal így is túlterhelt 
belbudai környék újabb autókkal való elárasztásáról, a szomszéd házakban lakók elől a kilátás és a 
napsütés eltakarásáról, a környező házak pincéiben így is rendszeresen komoly gondot okozó, 
magas belvíz további emelkedéséről, vagy az éveken keresztül tartó por- és zajterhelésről?

Ön szerint arra kellene mindenkinek büszkének lennie, hogy a Fidesz-közeli oligarchák, 
felhasználva a kormányra gyakorolt befolyásukat, kiszorítják a vetélytársukat, majd a nemzeti 
örökség részét képező, az UNESCO által is védett műemléket és a környéken lakók életét 
tönkretéve hatalmas extraprofitot fognak zsebre tenni?

Ön büszke minderre, miniszter úr?

Mert mi, budai polgárok, és mi, magyar választók a legkevésbé sem vagyunk rá büszkék. Sokkal 
inkább szomorúsággal nézzük ezt az értékvesztett, cinikus, kapzsi rombolást, amit a Fidesz-
kormány segítségével a fideszes oligarchák véghez visznek.

Miniszter úr! Az Országgyűlésről szóló törvényben rögzített kötelességének megfelelően kérem, 
adjon választ a fenti hét kérdésemre.

Üdvözlettel,

Tordai Bence, Párbeszéd
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